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Fastighetsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2014-03-18, § 12 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 18 mars 2014 kl. 17.00 – 17.30 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Fredagen den 28 mars 2014 

  

 

 

 

Madeleine Sjöstedt Jakop Dalunde 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Madeleine Sjöstedt (FP) ordförande   

Jakop Dalunde (MP) vice ordförande  

 

Peter Jönsson (M)  

Mikael Eskman (M)  

Karin Blomstrand (M)  

Olof Hermansson Wallentin (FP)  

Johan Fälldin (C)  

Bengt Sandberg (S)  

Martin Engman (S)  

Ewa Larsson (MP)  

Sebastian Wiklund (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Willy Viitala (M) för Anna Cederschiöld (M)  

Suleiman Said (S) för Sonja Pagrotsky (S) 

 

 
Ersättare: 

Frank Svensson (M)  

Johan Möller (M)  

Tom Hedrup (M)  

Katja Hessle (M)  

Dani Amso (M)  

Torkel Tigerschiöld (MP)  

Maria Öhman (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Juan Copovi-Mena, Ann-Sofie Chudi, Åse Geschwind, 
Carina Jonsson, Christine Oljelund, Jenny Rydåker, Anna Wahlström, 
Tommy Waldnert och Pontus Werlinder. Personalföreträdarna Rolf Bodin 
och Reza Etemad samt borgarrådssekreteraren Jonas Uebel och 
biträdande borgarrådssekreteraren Erica Närlinge. 
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 § 12 
Energieffektivisering. Slutrapport 
Dnr 4.1-069/2013 

 
Beslut 

Fastighetsnämnden beslutar enligt fastighetskontorets förslag: 

 

1 Fastighetsnämnden godkänner slutrapporten för Energi-

 effektiviseringsprojektet 2010-2013. 

 
Handlingar i ärendet  

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande från 20 februari 2014. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar 

enligt kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Jakop Dalunde m.fl. (MP) enligt 

följande: 

 

Vi ser mycket positivt på de goda resultaten från 

energiprojektet, som minskat både kostnader och 

miljöpåverkan. Till skillnad från den nuvarande politiska 

ledningen, så ser vi det som en anledning att fortsätta 

projektet och skala upp det. Det är fortfarande bara en bråkdel 

av vårt totala bestånd som har ingått i projektet, vårt 

långsiktiga mål måste vara att kunna genomföra motsvarande 

åtgärder på alla våra fastigheter. Detta är självklart något som 

kommer kräva både tid och resurser, och därför satsar vi 

redan nu 100 miljoner kronor extra på detta i vårt förslag till 

budget.  

 

Kontoret har utrett förutsättningarna för produktion av 

förnybar energi och att man finner det intressant att gå vidare 

med solenergianläggningar. Det är något vi sedan länge har 

efterfrågat, och även prioriterat i våra budgetförslag. 

 

För trots att vi börjar komma på rätt väg är det ändå långt 

kvar till målet med ett hållbart Stockholm. Från den politiska 

ledningen bör det tydligare prioriteras att investera i 

energieffektivisering, vilket inte bara innebär goda effekter 

för miljö och klimat – det kommer på sikt även vara mycket 
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lönsamt för staden. Det finns också möjlighet att staden kan 

driva på marknaden och skapa utrymme för nya tekniska 

lösningar, nya företag och nya jobb. 

 

Vi har högre ambitioner för miljöarbetet i Stockholms stads 

fastighetsbestånd och tar ansvar både för budgetramar och 

klimatansvar. Därför vi följer upp våra ambitioner genom att i 

vår budget prioritera ytterligare anslag för 

energieffektivisering. Det är bra både för miljön och för 

Stockholm. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Bengt Sandberg m.fl. (S) enligt 

följande: 

 

Dessa konverteringar har tillsammans med andra 

energieffektiviseringsåtgärder bidragit till minskade 

koldioxidutsläpp. Men även effekterna är goda på de 

fastigheter som ingår i projektet, så påverkar det bara en liten 

del av det totala beståndet. Det är inte en kritik av själva 

projektet eller dess implementering, men det visar på att 

projektet skulle behöva förlängas och skalas upp. 

 

Trots att vi börjar komma på rätt väg är det ändå långt kvar 

till målet med ett hållbart Stockholm. Från den politiska 

ledningen bör det tydligare prioriteras att investera i 

energieffektivisering, vilket inte bara innebär goda effekter 

för miljö och klimat – det kommer på sikt även vara mycket 

lönsamt för staden. Energieffektivisering är ofta inte bara bra 

för miljön utan även ekonomiskt lönsamt, då man kan spara 

kostnader för energi. Det finns också möjlighet att staden kan 

driva på marknaden och skapa utrymme för nya tekniska 

lösningar, nya företag och nya jobb. 

 

Kontoret lyfter fram att det finns risker att kostnaderna för 

åtgärderna blir större än budgeten. Politiskt måste vi dock 

lyfta fram att det även finns än mer allvarliga risker 

förknippade med att vi inte tar vårt ansvar för miljön. 

 

Vi har högre ambitioner för miljöarbetet i Stockholms stads 

fastighetsbestånd och tar ansvar både för budgetramar och 

klimatansvar. Därför vi följer upp våra ambitioner genom att i 

vår budget prioritera ytterligare anslag för 

energieffektivisering. Det är bra både för miljön och för 

Stockholm 

 

Särskilt uttalande lämnas av Sebastian Wiklund (V) enligt följande: 

 

Det är glädjande att läsa rapporten som håller alla mål och 
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uppnår goda resultat. Rent ekonomiskt innebär det att 

kontoret nu – för en investering på 200 miljoner - sänkt sina 

kostnader med svindlande 12 miljoner per år. Det är helt 

nödvändigt för vår framtida generation – och dessutom en 

god affär. Just därför blir det extra märkligt hur försiktigt 

alliansen i alla fall väljer att agera för vidare 

effektiviseringsarbete. En rapport som denna ger istället en 

hint om vad vänsterpartiet hade kunnat åstadkomma med vår 

klimatmiljard för att ytterligare effektivisera staden och 

minska utsläppen. I Energieffektiviseringsprogrammet har 74 

av stadens byggnader varit med, och även om dessa varit 

stora byggnader är det ändå en mycket liten andel byggnader 

av fastighetskontorets totala bestånd. Effektiviseringsarbetet 

måste ta ett mycket större grepp om staden, vilket 

vänsterpartiet gör med vår klimatmiljard. 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________  

 


